
 

DEVELOPMENT OFFICER, MAJOR GIFTS 

 
Competition number:   J0124-0854 
 
Department:   Development 
 
Status:    Full-Time continuing  
 
Hours:    Monday to Friday, 9:00 a.m. to 5:00 p.m. (35 hours per week) 
 

Annual/hourly salary:  $ 71,700 - $89,600 (position with benefits and pension plan) 

Closing date:    Sunday, February 11, 2024 
 
 
 

About the National Arts Centre Foundation 

The National Arts Centre Foundation raises funds to support the National Arts Centre’s work in 
performance, creation, and learning across Canada. Founded in 2000 as a separate legal entity, the 
Foundation has raised over $170 million to date and is currently in a $100M comprehensive campaign to 
support the revitalization of the performing arts across the country. With a staff team of 18, along with an 
active Board of Directors and Campaign Cabinet, the Foundation has a donor base of over 6,000 and raises 
$7M-$10M annually. 

 
Equity, Diversity, Inclusion, Anti-Racism and Accessibility 
 
We are on a journey, committed to ensuring that equity, diversity, inclusion, accessibility, anti-racism and 

reconciliation with Indigenous peoples will guide our actions.  
 
The NAC welcomes applications from candidates who can help us meet our vision, and contribute to the 
diversity of lived experiences, perspectives, and approaches. When you join the NAC, you will be part of an 
inclusive community working hard to dismantle barriers to employees’ well-being, access, potential, and 
success. The NAC actively seeks candidates who identify as women, Indigenous, Black, Persons of Colour 
(IBPoC), members of 2SLGBTQIA+ communities, and people with disabilities. We encourage you to self-
identify in the recruitment process. 
 
Position Overview 
 
The National Arts Centre Foundation is seeking a Development Officer, Major Gifts to build relationships 
and secure philanthropic gifts to fuel the NAC’s mission.   
 
Reports to: Senior Development Officer, Major Gifts 
 
Specific Responsibilities: 
 

• Manage a portfolio of 100-150 relationships, including individual donors, corporations and 
foundations; 

• Develop and execute donor cultivation plans, solicitation strategies and stewardship journeys; 
personally solicit donations and sponsorships $10,000 - $100,000; 

• Achieve an annual revenue target and key performance indicators including discovery calls, 
engagement activities, solicitations and stewardship actions; 

• Collaborate with the CEO, Director of Philanthropy & Campaign and volunteer leaders to 
strategically advance donor relationships; 

• Collaborate with NAC colleagues to prepare compelling proposals, impact reports and donor 
engagement opportunities; 

• Prepare letters, proposals, impact reports, gift agreements, pledge reminders, gift 
acknowledgement letters, briefing materials, and program profiles for both personal approaches, 
and to support the CEO and senior volunteers; 

• Ensure timely donor communications (i.e. gift acknowledgements/thank you letters, invitations) and 
maintain donor records in Raiser’s Edge NXT; 

• Serve as an ambassador for the NAC Foundation, and support and attend NAC events; 

• Other duties as assigned to further the Foundation’s goals. 
 
Required qualifications: 
 

• 3 to 5 years of progressive experience in relationship-based fundraising, with a track record of 
cultivating and closing gifts; 

• Excellent relationship building-skills; 



 

• Strong written and verbal communication; bilingualism an asset; 

• Ability to thrive in a collaborative environment, as well as to work independently to achieve key 
objectives; 

• Knowledge of the Canadian charitable, philanthropic and not-for-profit sector; knowledge of the 
corporate sector is an asset; 

• Proficiency with donor databases (Raiser’s Edge NXT), MS Office and Canva; 

• Undergraduate degree or equivalent combination of education and experience; fundraising 
education an asset; 

• Ability and willingness to travel occasionally within Canada. 
 
 
Who can apply: 
 
Persons residing in Canada and Canadian citizens residing abroad. Preference will be given to Canadian 
citizens. 
 
As part of NAC’s interview process, in-person interviews may be required. Please ensure to have the most 
up-to-date information on your résumé including your current email address.    
 
The National Arts Centre (NAC) is committed to inclusive employee recruitment and selection. The NAC 
welcomes and encourages applications from people with disabilities. If you require accommodation during 
the selection process, please inform us as soon as possible and we will make every effort to fulfill your 
accommodation request. 
 
The successful candidate will be required to provide the original or a certified true copy of their education 
credentials as appropriate, along with proof of a valid Background Check as a condition of employment.   
 
While we appreciate all applications, only those selected for an interview will be contacted by us. 
 
 
How to apply: 
 
Please submit your cover letter and résumé online through the “Career Opportunities” section of our 
website at https://nac-cna.ca/en/careers. 
 
CONNECT WITH US!  
LinkedIn   
Facebook 
Twitter 
Instagram  
 
 

  

https://nac-cna.ca/en/careers
https://www.linkedin.com/company/national-arts-centre
https://www.facebook.com/CanadasNAC.CNAduCanada
https://twitter.com/CanadasNAC
https://instagram.com/nac.cna


 

AGENT OU AGENTE DE DÉVELOPPEMENT, DONS EXCEPTIONNELS 

 
Numéro de concours :  J0124-0854 
 
Département :   Développement 
 
Statut :    Temps plein, permanent 
 
Heures :   Lundi au vendredi, de 9 h à 17 h (35 heures par semaine) 
 

Salaire annuel : De 71 700 $ à 89 600 $ (poste avec avantages sociaux et régime de 

retraite) 

Date de clôture :   Dimanche 11 février 2024 
 
 
 

À propos de la Fondation du Centre national des Arts 

La Fondation du Centre national des Arts récolte des fonds en appui aux activités du CNA liées à la 
diffusion, à la création et à la transmission des savoirs à l’échelle du pays. Entité juridique distincte créée 
en 2000, la Fondation a amassé plus de 170 millions de dollars à ce jour et mène actuellement une vaste 
campagne de 100 millions de dollars pour soutenir la revitalisation des arts de la scène partout au Canada. 
Composée d’une équipe de 18 personnes, d’un conseil d’administration actif et d’un cabinet de campagne, 
la Fondation s’appuie sur une base de plus de 6 000 mécènes et collecte de 7 à 10 millions de dollars 
chaque année. 

 
Équité, diversité, inclusion, antiracisme et accessibilité 
 
L’équité, la diversité, l’inclusion, l’accessibilité, la lutte contre le racisme et la réconciliation avec les peuples 
autochtones jalonnent notre parcours et éclairent nos actions. 
 
Les candidatures de personnes qui peuvent nous aider à concrétiser notre vision et contribuer à la diversité 
des expériences vécues, des perspectives et des approches au CNA sont d’un intérêt particulier pour 
nous. Faites partie d’une communauté inclusive qui met tout en œuvre pour éliminer les obstacles à 
l’accessibilité, ainsi qu’au bien-être, au potentiel et à la réussite du personnel. Le CNA recherche 
activement des candidatures de femmes, de personnes autochtones, noires et de couleur, de membres 
des communautés 2ELGBTQIA+ et de personnes en situation de handicap. L’auto-identification est 
encouragée dans le cadre du processus de recrutement. 
 
Présentation du poste 
 
La Fondation du Centre national des Arts est à la recherche d’un agent ou d’une agente de 
développement, Dons exceptionnels pour nouer des relations et obtenir des dons philanthropiques en 
faveur de la mission du CNA. 
 
Responsable : Agente principale de développement, Dons exceptionnels 
 
Activités principales: 
 

• Gérer un portefeuille de 100 à 150 mécènes, y compris particuliers, entreprises et fondations; 

• Élaborer et mettre en œuvre des plans de fidélisation des mécènes, des stratégies de sollicitation 
et des parcours de services; solliciter personnellement des dons et des commandites (de 10 000 
à 100 000 $); 

• Atteindre l’objectif annuel de revenus et les indicateurs de rendement clés, y compris en matière 
d’appels de découverte, d’activités de mobilisation, de sollicitations et de gestion des relations; 

• Collaborer avec le chef de la direction, la directrice des activités de philanthropie et les 
responsables des bénévoles pour faire progresser stratégiquement les relations avec les mécènes; 

• Collaborer avec le personnel du CNA pour préparer des propositions de qualité, des rapports 
d’impact et des activités de mobilisation des mécènes; 

• Préparer les lettres, les propositions, les rapports d’impact, les ententes de dons, les rappels de 
promesses de don, les lettres de remerciement suivant les dons, la documentation d’information et 
les profils d’activités de programmation pour les initiatives personnelles ainsi que pour soutenir le 
chef de la direction et les bénévoles d’expérience; 

• S’assurer que la communication avec les mécènes est opportune (lettres de remerciement ou pour 
souligner un don, invitations, etc.) et tenir les dossiers à jour dans Raiser’s Edge NXT; 

• Jouer un rôle d’ambassadeur de la Fondation du CNA, soutenir les événements du CNA et y 
assister; 

• Autres tâches, selon les objectifs de la Fondation. 
 



 

 
Compétences exigées : 
 

• Trois à cinq ans d’expérience progressive en collecte de fonds basée sur les relations, dont une 
expérience avérée en fidélisation et négociation de dons; 

• Excellent sens du relationnel; 

• Solides compétences en communication, à l’écrit comme à l’oral; bilinguisme, un atout; 

• Aptitude à se réaliser dans un environnement collaboratif et à travailler de manière autonome pour 
atteindre des objectifs importants; 

• Connaissance du secteur canadien des organismes philanthropiques, sans but lucratif et de 
bienfaisance ainsi que du secteur privé, un atout; 

• Maîtrise des bases de données de mécènes (Raiser’s Edge NXT), de MS Office et de Canva; 

• Diplôme de premier cycle ou une combinaison équivalente d’études et d’expérience; formation en 
collecte de fonds, un atout; 

• Capacité et volonté de voyager occasionnellement au Canada. 
 
 
Qui peut postuler : 
 
Personnes résidant au Canada et personnes de citoyenneté canadienne résidant à l’étranger. La 
préférence sera accordée aux personnes de citoyenneté canadienne. 
 
Dans le cadre du processus d’entrevue du CNA, il se peut que des entrevues en personne soient requises. 
Veuillez vous assurer que vos coordonnées actuelles, y compris votre adresse courriel, figurent bien à 
votre CV. 
 
Le Centre national des Arts (CNA) s’engage à recruter et sélectionner son personnel de manière inclusive. 
Nous invitons les personnes en situation de handicap à postuler à nos offres d’emploi. Si vous avez besoin 
de mesures d’adaptation au cours du processus de sélection, veuillez nous en faire part aussitôt que 
possible et nous mettrons tout en œuvre pour répondre à vos besoins. 
 
Afin d’être embauchée au CNA, la personne retenue devra fournir des attestations d’études (documents 
originaux ou copies certifiées) et une vérification du casier judiciaire valide. 
 
Bien que nous tenions compte de toutes les candidatures soumises, nous ne communiquerons 
qu’avec les personnes retenues. 
 
 
Comment postuler : 
 
Veuillez nous transmettre votre lettre de motivation et votre CV par l’entremise de la section 
« Perspectives de carrière » de notre site Web : https://nac-cna.ca/fr/careers. 
 
RESTEZ BRANCHÉS! 
LinkedIn 
Facebook 
Twitter 
Instagram 
 

 

https://nac-cna.ca/fr/careers
https://www.linkedin.com/company/national-arts-centre
https://www.facebook.com/CanadasNAC.CNAduCanada
https://twitter.com/CanadasNAC
https://instagram.com/nac.cna

